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Protokół Nr 13/2019 

z obrad XIII sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  

w dniu 25 października 2019 r. 

 

 

Początek posiedzenia – godz. 14.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 16.00. 

 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Piotr Dziadoń – Przewodniczący Rady Gminy Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie  XIII  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 506 z późn. zm.) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń, powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Marka Olszewskiego – Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską - Sekretarza Gminy, 

Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego, 

Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek;  

Kierowników jednostek organizacyjnych gminy: 

Panią Danutę Bielecką – Wicedyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią                   

w Solance, 

Panią Grażynę Bień – Kierownika GOPS Srokowo, 

Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK Srokowo, 

Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM w Srokowie, 

Panie i panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji. 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń kontynuując posiedzenie sesji na 

podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 14 gł. 

„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” został wybrany radny Jarosław 

Stanicki, kolejny z listy radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad  

i przeszedł do realizacji pkt. 2.  



2 

 

Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           

w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że porządek 

obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie, a przedstawia się on 

następująco: 

1.   Otwarcie XIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z  XII sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Informacja o stanie realizacji zadań inwestycyjnych za trzy kwartały 2019 r. 

7.   Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy o wynikach analizy oświadczeń  

      majątkowych złożonych przez osoby do tego zobowiązane. 

8.   Analiza informacji merytorycznej funkcjonowania GOK w Srokowie. 

9.   Informacja o przygotowaniu gminy do sezonu zimowego 2019/2020. 

10.   Podjęcie uchwał w sprawach:  

10.1. Zmiany uchwały nr XLVIII/258/18 Rady Gminy Srokowo z dnia 29 marca 2018 roku                     

        w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                           

        w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych 

10.2. Wprowadzenia opłaty targowej na terenie Gminy Srokowo. 

10.3. Opłaty od posiadania psów. 

10.4. Ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

10.5. Podatku od środków transportowych. 

10.6. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2019-2023. 

10.7. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

11.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

13.   Zakończenie obrad XIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy są wnioski, uwagi lub 

propozycje zmian w przedstawionym porządku obrad, a w związku z ich brakiem 

zamknął punkt 2 i przeszedł do realizacji punktu 3 porządku obrad. 

Ad. pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że protokół z XII 

sesji Rady Gminy Srokowo z dnia 30 września 2019 r. był do wglądu w biurze Rady 

Gminy oraz został wyłożony na pół godziny przed sesją na sali obrad (załącznik nr 5 

do protokołu). Przewodniczący stwierdził, iż zapoznał się z protokołem, który wiernie 

odzwierciedla przebieg sesji Rady Gminy po czym zapytał radnych czy mają uwagi 

lub wnioski. Wobec braku zastrzeżeń poddał pod głosowanie protokół z XII sesji 
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Rady Gminy Srokowo z dnia 30 września 2019 r., podczas którego na sali obrad 

obecnych było 14 radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XII sesji bez uwag                                

i jednogłośnie –  14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 0 gł. „wstrzymujących się”. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3 i przeszedł do  punktu 4  porządku obrad. 

 

 

Ad. pkt 4. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Wójta Gminy Srokowo                  

o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym (załącznik 

nr 6 do protokołu). 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w okresie międzysesyjnym czyli 

od 30 września 2019 r. do dnia 24 października 2019 r. zostało wydanych 7 

zarządzeń: 

1. Zarządzenie nr 67/2019 z dnia 2 października 2019 r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych dotyczących projektu Programu Współpracy Gminy Srokowo                 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2020 rok. 

2. Zarządzenie nr 68/2019 z dnia 7 października 2019 r. w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Srokowo na 2019 r. 

3. Zarządzenie nr 69/2019 z dnia 14 października 2019 r. w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Srokowo na 2019 r. 

4. Zarządzenie nr 70/2019 z dnia 21 października 2019 r. w sprawie powołania 

komisji przetargowej i nadania jej regulaminu pracy na „Przebudowę drogi 

stanowiącej dojazd do pól, Srokowo-Pieczarki, gmina Srokowo (dz. nr 390, obręb 

Srokowo). 

5. Zarządzenie nr 71/2019 z dnia 23 października 2019 r. w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Srokowo na 2019 r. 

6. Zarządzenie nr 72/2019 z dnia 23 października 2019 r. w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Srokowo na 2019 r. 

7. Zarządzenie nr 73/2019 z dnia 23 października 2019 r. w sprawie przeznaczenia do 
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sprzedaży na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym nieruchomości wraz z 

udziałem   w gruncie, stanowiącym własność Gminy Srokowo. 

Ponadto w okresie między sesjami były prowadzone następujące działania: 

1. Uczestniczyłem w spotkaniu Wójtów, burmistrzów w Mazurskim Związku 

Międzygminnym – Gospodarka Odpadami w Giżycku. Spotkanie dotyczyło spraw 

bieżących, a w szczególności kwestii dotyczącej ewentualnego przyjęcia Gminy 

Kętrzyn do Związku.  

2.Spotkałem się ze Starostą oraz Wójtami i Burmistrzami w sprawie strategii 

elektromobilności, która w najbliższym czasie będzie opracowywana. 

3.Uczestniczyłem w uroczystościach poświęconych św. Janowi Pawłowi II oraz 

kardynałowi Wyszyńskiemu na Lotnisku Kętrzyn- Wilamowo. 

4.Spotkałem się z sołtysami w sprawach bieżących. 

5.Przyjąłem w Urzędzie Gminy wizytę Pana Arno Surmińskiego – byłego mieszkańca 

Jegławek, pisarza i dziennikarza, a następnie uczestniczyłem w uroczystościach 

nadania Panu Surmińskiemu tytułu „Zasłużony dla Powiatu Kętrzyńskiego”. 

6.Spotkałem się w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie zmiany wskaźników                       

w projekcie „E-usługi”. Wszystkie nasze propozycje zostały zaakceptowane. 

7.Wspólnie z kierownikiem ZGKiM uczestniczyłem w Zgromadzeniu Mazurskiego 

Związku Międzygminnego – Gospodarka Odpadami w Giżycku, podczas którego 

zostały podjęte uchwały dotyczące podwyższenia składki o 15 groszy oraz określono 

krotność (x 2) za odpady na terenach związanych z wypoczynkiem rekreacyjnym. 

Wielkość krotności można było określić od 2 do 4, co dotyczy również odpadów 

zmieszanych. 

8.Spotkałem się z Jego Ekscelencją Ks. Biskupem Pawłem Hause w sprawie 

cmentarza, podczas którego wyjaśniono wszelkie kwestie związane m.in. ze 

sposobem jego zagospodarowania. Będzie to polegało na tym, że zakład w centralnej 

części cmentarza wykona Lapidarium z wygrodzeniem terenu na ten cel. 

9.Spotkałem się z przedstawicielami gazety „Nowiny Północne” w sprawie 

współpracy. 

10.Wręczyłem medale za 50 - lecie pożycia małżeńskiego. 

11.Wspólnie z Panem Józefem Łastówką – radnym Rady Gminy Srokowo oraz z Panią 

Sołtys Sołectwa Solanka Agnieszką Kieda uczestniczyłem w spotkaniu                         

z mieszkańcami miejscowości Szczeciniak w sprawie dalszego funkcjonowania 

świetlicy. 
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12.Złożyłem wniosek do PUP w Kętrzynie o skierowanie kolejnych pięciu osób na 

roboty publiczne, po czym z Panem Dyrektorem zostały uzgodnione warunki ich 

zatrudnienia.  

13.Wspólnie z Panem Przewodniczącym Rady Gminy Srokowo uczestniczyłem                    

w obchodach Dnia Nauczyciela. 

14.Uczestniczyłem w konferencji poświęconej przemocy w rodzinie, która była 

organizowana przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego. 

15.Spotkałem się z pracownicą Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Olsztynie 

w sprawie przystanku autobusowego w Srokowie. Na początku przyszłego tygodnia 

powinniśmy poznać formalną odpowiedź w sprawie postawienia nowej wiaty.  

16.Uczestniczyłem w Konferencji „Chrońmy pszczoły – ratujmy świat” oraz w 

obchodach 50 – lecia Rejonowego Koła Pszczelarzy w Srokowie. 

17.Uczestniczyłem w koncercie poświęconym „Św. Janowi Pawłowi II”, który był 

zorganizowany przez GOK w Srokowie. 

18.Uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Srokowo. 

19.Wziąłem udział w dwóch spotkaniach przedstawicieli Starostwa Powiatowego                 

w Kętrzynie, Straży Granicznej oraz delegacji z Obwodu kaliningradzkiego w sprawie 

uregulowania stosunków wodnych na granicy. 

20.Uczestniczyłem w posiedzeniu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego w Kętrzynie. 

Od 1 listopada będzie otwarty „Oddział Chirurgii Ogólnej”, którego działalność była 

zawieszona.  

21.W dniu wczorajszym uczestniczyłem w obchodach Dnia Seniora, które 

zorganizował GOK w Srokowie. 

22.Wykorzystałem trzy dni urlopu wypoczynkowego. 

23.Realizowałem zadania bieżące związane z obsługą mieszkańców naszej gminy.  

24.W Urzędzie Wojewódzkim spotkałem się z pracownikami Wojewody odnośnie 

drogi Siniec – Siniec Cegielnia. Na chwilę obecną jest przygotowywane wystąpienie 

wraz z wnioskiem do podpisania przez Pana Premiera, ale niezależnie od  tego 

Wojewoda wystąpił do Ministra Infrastruktury z wnioskiem o przekwalifikowanie 

realizacji tego przedsięwzięcia z wydatków bieżących na inwestycyjne.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zapytał czy radni mają jakieś 

pytania do złożonej informacji, a następnie sam zapytał czy podjęto już jakieś 

decyzje w sprawie przyłączenia się Miasta Kętrzyn do MZM-GO w Giżycku?  
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że Miasto Kętrzyn nie zajmuje 

jednoznacznego stanowiska w tej sprawie  i nie składa deklaracji. My rozmawialiśmy 

tylko w kwestii dotyczącej sprawy, a mianowicie na jakich warunkach mógłby Zarząd 

Związku prowadzić rozmowy i na jakich zasadach miałoby to przystąpienie nastąpić. 

Sprawa dotyczy tego, że każda z gmin należących do Związku wniosła swój wkład                

w inwestycję w Spytkowie co oznacza, że miasto Kętrzyn po przystąpieniu (do 

Związku) również taki wkład powinno ponieść. Propozycja wygląda następująco: 

wkład powinien być wyliczony na podstawie poprzednio przeliczanych udziałów lub 

po dokonaniu obecnej wyceny majątku oraz wyliczeniu udziału do wniesienia dla 

nowego członka w chwili jego przystąpienia do Związku. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zapytał czy wpłynął już jakiś 

wniosek z Miasta Kętrzyn?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że nie. Burmistrz Kętrzyna 

zwrócił się z prośbą o rozmowy, więc Zarząd zorganizował spotkanie celem 

określenia pewnych ram, w których będzie mógł się poruszać. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  w związku z brakiem pytań 

zamknął pkt 4 i przystąpił do realizacji pkt 5 porządku obrad. 

 

Ad. pkt 5. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  poprosił radnych o składanie 

interpelacji i zapytań, a w związku z ich brakiem zamknął punkt 5, a następnie 

przeszedł do realizacji punktu 6 porządku obrad sesji. 

 

Ad. pkt 6.  

Informacja o stanie realizacji zadań inwestycyjnych za trzy kwartały 

2019r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał radni 

otrzymali w wersji elektronicznej i papierowej w trybie ustawowym (załącznik nr 7 do 

protokołu), a temat był szczegółowo omawiany podczas posiedzenia komisji stałych. 

Przewodniczący dodał, że treść dokumentu zawierała informacje jakie prace zostały 

już wykonane lub są jeszcze w trakcie przygotowywania oraz na które otrzymaliśmy 

decyzje odmowne. Przewodniczący Rady Gminy zapytał na jakim etapie są nasze 

wnioski z projektu Polska – Rosja?  

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że otrzymaliśmy potwierdzenie, 

że wnioski złożone do programu Polska – Rosja nie przeszły weryfikacji. Z naszego 
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terenu przeszedł tylko jeden wniosek złożony przez miasto Kętrzyn i miasto 

Kaliningrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

Radny Cezary Boroch zapytał na jakim jesteśmy etapie prac związanych                            

z przebudową chodnika przy ulicy Lipowej w Srokowie? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że została przygotowana 

specyfikacja i zgłoszenie, ale nie wie czy już zostały wysłana zapytania ofertowe do 

kilku podmiotów, aby móc wyłonić wykonawcę. Przedsięwzięcie to będzie 

wykonywane w formie zapytania o cenę. Wójt dodał, że wystąpił mały problem                  

z terenem leżącym przy końcu chodnika, a w związku z tym najprawdopodobniej 

będziemy musieli się zwrócić do Nadleśnictwa w Srokowie z prośbą o udostępnienie 

części gruntu, na którym znajduje się kotłownia. Chodzi o to, że chodnik leży                       

w drodze będącej własnością wspólnoty, a wjeżdżające samochody w tym miejscu 

mogą powodować jego załamywanie. Nie zmieni to zakresu robót, a jedynie może 

spowodować przesunięcie lokalizacji chodnika o kilka metrów. 

Radny Cezary Boroch zapytał czy nie można byłoby poprowadzić chodnika po drodze 

wspólnoty i w omawianym miejscu położyć grubszą kostkę dostosowaną do 

przejazdu samochodów? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że rozmawiał w tej sprawie                  

z pracownikiem odpowiedzialnym za tę inwestycję proponując, aby wzmocnić 

konstrukcję poprzez położenie kostki „8” z wykonaniem ciągu pieszo-jezdnego na 

tym odcinku. Zobaczymy jak to będzie wyglądało, ponieważ taka zmiana zwiększy 

koszt wykonania przedsięwzięcia, ale zaproponował takie rozwiązanie poprzez 

naniesienie zmian w kosztorysie polegających na wzmocnieniu nawierzchni warstwą 

kruszywa łamanego, na które zostanie położona kostka „8”. W przyszłym tygodniu 

ten temat będzie ponownie poruszony.  

Radna Agnieszka Gajowniczek poruszyła kwestię remontu łazienek w budynku GOK   

w Srokowie. Powiedziała, że ich funkcjonalność po przebudowie spadła ze względu 

na to, że jedna toaleta dla kobiet ogranicza jej dostępność. Ponadto przy zamkniętym 

wejściu od strony GOPS, osoba niepełnosprawna nie ma możliwości skorzystania                  

z toalety ponieważ wejście dla wózka inwalidzkiego jest za małe przy otwieraniu 

drzwi. Radna zapytała czy coś w tym temacie będzie zmienione ponieważ drzwi 

powinny się otwierać w przeciwną stronę?   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że nie zatwierdzał tego projektu 

budowlanego, ale sprawdzi to. Jeśli wystąpi konieczność naniesienia poprawek to 

zostaną one wykonane.   
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Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała Pana Wójta jak widzi kwestię budowy 

wodociągu, na który jak wiadomo nie otrzymamy dofinansowania z programu Polska 

–Rosja zwłaszcza, że jest to zadanie pilne do wykonania.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że mamy dwa pilne tematy 

dotyczące wodociągów, a mianowicie: przebudowa w Srokowie oraz również jego 

budowa w Sińcu, na który mieszkańcy czekają od 15 lat. W najbliższym czasie Pan 

Wójt będzie ustalał termin spotkania z Panem Dyrektorem Departamentu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich ze względu na to, że w obecnej perspektywie finansowej             

w ramach PROW będzie możliwość pozyskania środków na zadania związane                

z gospodarką wodno-ściekową. Jeśli nam się uda to spróbujemy pozyskać 

dofinansowanie z PROW, a jeśli nie to będzie rozmawiał z Wojewódzkim Funduszem  

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie na temat udzielenia 

preferencyjnej pożyczki, która pomogłaby nam zrealizować przynajmniej wodociąg               

w Sińcu. Ze względu na to, że przebudowa wodociągu w Srokowie jest bardzo dużą 

inwestycją (na ponad 1 mln zł) musimy znaleźć źródło dotacyjne co będzie tematem 

rozmów w Departamencie Rozwoju Obszarów Wiejskich. W kolejnej perspektywie 

finansowej (finansowanie ruszy najprawdopodobniej w 2021 roku) przewidywane są 

środki na gospodarkę wodno-ściekową, ale nie mamy informacji w jakiej wysokości                 

i na jakich zasadach. Wszystkie możliwe źródła będziemy rozpatrywali w przypadku 

pojawiania się jakichkolwiek możliwości pozyskania funduszy na ten cel. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy w przyszłorocznym budżecie będą 

zaplanowane takie inwestycje?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że na pewno musimy wykonać 

wodociąg na Siniec ze względu na to, iż w studniach nie ma już wody. W przeciwnym 

wypadku będziemy musieli dowozić wodę co może być trudne ze względu na to, że 

jest tam gospodarstwo rolne ze sporą ilością bydła. Wydatek na budowę wodociągu 

w Sińcu będzie opiewał na kwotę ok. 250 tys. zł. 

Radna Renata Mendala zapytała czy zostały podjęte działania dotyczące budowy 

brakującego odcinka ścieżki rowerowej?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że na ostatnim posiedzeniu 

„Barcji” Pan Burmistrz poinformował, że wydatek ten będzie ujęty w budżecie na 

przyszły rok. Jeśli chodzi o Gminę Kętrzyn to Pani Przewodnicząca Rady Gminy 

powiedziała, że na bieżący rok nie mają środków, ale na przyszły rok obiecała,                     

iż będą one ujęte w uchwale budżetowej. Starostwo Powiatowe potwierdziło 

zabezpieczenie środków w swoim budżecie. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zdementował nieprawdziwą 

informację dotyczącą tego, iż ścieżka rowerowa nie powstała gdyż Nadleśnictwo 

Srokowo nie oddało gruntów. Jest to nieprawdą, ponieważ Nadleśnictwo Srokowo 

było pierwszą instytucją, która oddała swoje grunty pod całą przyszłą inwestycję 
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związaną z budową ścieżki rowerowej, a Lasy Państwowe wydały pozytywną opinię 

dotyczącą powstania tego przedsięwzięcia. Przewodniczący Rady Gminy w  związku                  

z brakiem dalszej dyskusji zamknął punkt 6 po czym przeszedł do realizacji punktu              

7 porządku obrad.  

Ad. pkt 7. Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy                      

o wynikach analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez osoby do 

tego zobowiązane. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że w dniu                       

25 października do Biura Rady Gminy wpłynęła informacja od Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego mówiąca o tym, że: Oświadczenie majątkowe za 2018 rok oraz 

Oświadczenie majątkowe złożone na początek kadencji 2018-2023 Pana Piotra 

Dziadoń – Przewodniczącego Rady Gminy Srokowo zostało złożone Wojewodzie 

Warmińsko-Mazurskiemu w terminie określonym ustawą. Nieprawidłowości                         

w oświadczeniach majątkowych Pana Przewodniczącego Rady Gminy nie 

stwierdzono.  Oświadczenie majątkowe za 2018 rok oraz oświadczenie majątkowe 

złożone na początek kadencji 2018-2023 Pana Marka Olszewskiego – Wójta Gminy 

Srokowo zostało złożone Wojewodzie Warmińsko-Mazurskiemu w terminie 

określonym ustawą. Nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych Pana Wójta 

nie stwierdzono poza drobną uwagą, że w pkt VIII wykazano przychód, a nie dochód. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że sprawdził dwoje oświadczenie, 

w którym widnieje adnotacja dotycząca tego, że został podany dochód brutto.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń dodał, że w dniu 23 października 

do biura Rady Gminy wpłynęła informacja dotycząca oświadczeń majątkowych 

złożonych przez radnych o następującej treści: 

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Kętrzynie działając na podstawie art. 24b ust. 12 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym uprzejmie informuje, że 

dokonano weryfikacji oświadczeń majątkowych złożonych do tutejszego organu 

podatkowego. Przeprowadzona weryfikacja została dokonana w oparciu o będące w 

posiadaniu tutejszego organu oświadczenia majątkowe za lata poprzednie (jeżeli 

składający był do tego zobowiązany) oraz złożone przez poszczególne osoby w roku 

bieżącym i w latach poprzednich deklaracje i zeznania podatkowe. W dniu 

22.02.2019 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski przesłał oświadczenia majątkowe 

Wójta Gminy Srokowo oraz Przewodniczącego Rady Gminy Srokowo wg stanu na 

dzień ślubowania oraz na dzień 31.12.2018 r. Nieprawidłowości nie stwierdzono. 

Ponadto Pan Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w dniu 17 grudnia 

2019 r. przesłał oświadczenia majątkowe radnych zobowiązanych do ich złożenia wg 

stanu na dzień złożenia ślubowania tj. 19 listopada 2018 r., a w dniu 10 maja 2019 

roku oświadczenia majątkowe radnych zobowiązanych do ich złożenia wg stanu na 
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dzień 31 grudnia 2018 r. W wyżej złożonych oświadczeniach nieprawidłowości nie 

stwierdzono.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski uzupełniając informację powiedział, że w dniu 

29 kwietnia 2019 r. przesłał do Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kętrzynie 

oświadczenia majątkowe osób zobowiązanych na podstawie art. 24 h ust. 5 ustawy      

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do ich złożenia wg stanu na dzień 

31.12.2018 r. bądź też w terminie 30 dni od dnia powołania na stanowisko 

(zatrudnienia) lub w dniu ich odwołania (rozwiązania umowy o pracę). Jedyna uwaga 

dotyczy P. Dyrektor Szkoły Podstawowej, która omyłkowo ujęła w innych rubrykach 

swoje nieruchomości. Pomyłka ta będzie sprostowana i przekazana do Naczelnika 

Urzędu Skarbowego w Kętrzynie. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 7 po czym przeszedł do realizacji punktu 8 porządku obrad.  

 

Ad. pkt 8. Analiza informacji merytorycznej funkcjonowania GOK                           

w Srokowie. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał 

(załącznik nr 8 do protokołu) radni otrzymali w trybie ustawowym, a podczas 

posiedzenia komisji był on szczegółowo analizowany po czym otworzył dyskusję. 

 

Radna Agnieszka Gajowniczek poprosiła o poinformowanie wszystkich osób obecnych 

na posiedzeniu o uwagach dotyczących organizacji Dożynek Gminno-Powiatowych. 

Radna uważa, że podczas organizacji tego rodzaju imprez należy pochylić się nad ich 

rzetelnym przygotowaniem.  Chodzi o to, że zapraszając gości, których chcemy 

wyróżnić i uhonorować za ich pracę powinniśmy dołożyć wszelkich starań, aby wynik 

nie był odwrotny do zamierzonego. Po ostatnich Dożynkach pojawiły się informacje, 

że część naszych mieszkańców – rolników poczuła się niezręcznie w związku z 

niedoinformowaniem ich o m.in. miejscu poczęstunku, który był dla nich 

przygotowany. 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że podczas organizacji Dożynek 

tradycyjnie sądzono, iż osoby otrzymujące zaproszenie na taką uroczystość wiedzą                   

o organizowanym poczęstunku. W przyszłości będziemy organizowali takie imprezy  

w taki sposób, aby wszelkie, jasne informacje dotarły do wszystkich uczestników. 

Ostatnie Dożynki były organizowane wspólnie z Powiatem Kętrzyńskim z obsługą 

przez firmę zewnętrzną. Przed przyszłoroczną organizacją tej uroczystości będzie 

chciał przeprowadzić rozmowy z Kołami Gospodyń Wiejskich w sprawie obsługi 

cateringowej, która miałaby być dostępna dla wszystkich uczestników Dożynek, a nie 

tylko dla osób zaproszonych. Pan Wójt przeprosił wszystkie osoby, które poczuły się 
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obrażone w związku z organizacją ostatnich Dożynek i zapewnił, że taka sytuacja 

ponownie się nie powtórzy.     

Radny Marek Stachurski poprosił o aktualizację listy osób zapraszanych na 

uroczystości Dożynkowe ze względu na to, że były sytuacje, w których zapraszano 

rolników, którzy byli już na emeryturach z pominięciem ich następców.    

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że wszelkie uwagi będą 

uwzględnione podczas organizacji przyszłych i kolejnych uroczystości. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 8 po czym przeszedł do realizacji punktu 9 porządku obrad.  

 

Ad. pkt 9. Informacja o przygotowaniu gminy do sezonu zimowego 

2019/2020. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał 

(załącznik nr 9 do protokołu) radni otrzymali w trybie ustawowym, a podczas 

posiedzenia komisji był on szczegółowo analizowany po czym otworzył dyskusję. 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że na posiedzeniu komisji 

zgłoszono uwagę dotyczącą czasów reakcji pracowników na warunki pogodowe                 

w okresie zimowym. Pan Wójt zapewnił, że wszelkie działania zabezpieczające będą 

prowadzone z wyprzedzeniem i już od godziny 5 rano (tak jak to było robione w 

ostatnim sezonie) będą wyjeżdżały nasze pojazdy na drogi. Chodzi o to, aby przed 

wyjściem lub wyjazdem do pracy zapewnić mieszkańcom bezpieczeństwo. Ponadto 

wspólnie z Panem Starostą oraz z Panem Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych 

ustalono objazd dróg na dzień 30 października na godz. 9.00, podczas którego będzie 

poruszony temat wysypania mieszanki solno-piaskowej m.in. przy zakręcie w okolicy 

szkoły. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 9 po czym przeszedł do realizacji punktu 10 porządku obrad.  

 

Ad. pkt 10.   Podjęcie uchwał w sprawach:  

10.1. Zmiany uchwały nr XLVIII/258/18 Rady Gminy Srokowo z dnia                   

29 marca 2018 roku  w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w trybie ustawowym. Przewodniczący stwierdził, iż z uzasadnienia 

wynika, że podjęcie uchwały wynika z wprowadzonych zmian ustawowych, po czym 
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otworzył dyskusję, a w związku z jej brakiem zamknął ją, a następnie poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Andrzeja Kuriatę o odczytanie projektu uchwały 

Nr XIII/76/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia 25 października 2019 r. w sprawie 

zmiany uchwały nr XLVIII/258/18 Rady Gminy Srokowo z dnia 29 marca 2018 roku                         

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach chronionych, a następnie poddał go pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                      

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIII/76/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 25 października 2019 r.                            

w sprawie zmiany uchwały nr XLVIII/258/18 Rady Gminy Srokowo z dnia                     

29 marca 2018 roku  w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Józef Łastówka 

 9. Renata Mendala 

 10. Krzysztof Mościcki 

 11. Wojciech Prawecki 

 12. Marek Stachurski 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.1, a następnie przed przystąpieniem do 

realizacji pkt 10.2 porządku obrad o godz. 14.39 ogłosił przerwę,                                               

która trwała do godz. 14.50. 

 

10.2. Wprowadzenia opłaty targowej na terenie Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w trybie ustawowym po czym otworzył dyskusję. 
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Radny Krzysztof Mościcki zapytał czy wprowadzenie opłaty targowej powinno się 

odbywać każdego roku? Chodzi o to, że opłata targowa była już wprowadzona,                    

a teraz jest to jedynie zmiana jej wysokości. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że corocznie wprowadza się taką 

opłatę w formie uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że powinno to być 

wprowadzenie, ponieważ opłata targowa jest jedną z opłat lokalnych i jeśli nie 

zostanie wprowadzona to po prostu jej nie będzie.  

Radca Prawny Ryszard Bielański potwierdził zdanie Pana Przewodniczącego.  

Radny Krzysztof Mościcki uważa, że jeśli opłata targowa jest już wprowadzona to nie 

należy jej ponownie podejmować, a w przypadku zmiany jej wysokości – wprowadza 

się jej zmianę.  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że należy ją wprowadzić co było 

już konsultowane z RIO w Olsztynie w latach ubiegłych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, a następnie poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Jarosława Stanickiego o odczytanie projektu uchwały Nr XIII/77/2019 Rady Gminy 

Srokowo z dnia 25 października 2019 r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej na 

terenie Gminy Srokowo, a następnie poddał go pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                      

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIII/77/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 25 października 2019 r.                            

w sprawie wprowadzenia opłaty targowej na terenie Gminy Srokowo. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Józef Łastówka 

 9. Renata Mendala 

 10. Krzysztof Mościcki 

 11. Wojciech Prawecki 
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 12. Marek Stachurski 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.2, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 10.3 porządku obrad. 

 

10.3. Opłaty od posiadania psów. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w trybie ustawowym. Podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych 

wywiązała się dyskusja dotycząca pozostawienia na dotychczasowym poziomie kwoty 

opłaty od posiadania psów. Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radca Prawny Ryszard Bielański wyjaśnił, że Rada Gminy musi przegłosować 

wysokość stawki opłaty za psy na następny rok. Chodzi o to, że w ustawie                          

o podatkach i opłatach lokalnych zamieszczony jest wykaz podatków i opłat 

lokalnych, których wysokość może być stosowana wg stawki z lat poprzednich. 

Wykaz ten nie obejmuje opłaty od posiadania psów co oznacza, że corocznie Rada 

Gminy powinna ustalać, a następnie uchwalać wysokość opłat od posiadania psów. 

Górna stawka tej opłaty wynosi 125 zł, a w obecnym projekcie uchwały ujęto kwotę 

35 zł.  

Radna Agnieszka Gajowniczek przedstawiła swoje stanowisko w tej sprawie,                      

o którym mówiła podczas posiedzenia komisji stałych, a mianowicie uważa, że należy 

zmaksymalizować wszelkie działania po to, aby ta opłata stała się sprawiedliwą. 

Chodzi o to, żeby wszyscy mieszkańcy posiadający psy (którzy są zobowiązani do jej 

ponoszenia) rzetelnie uiszczali za nie swoje opłaty. Ponadto radna uważa,                         

że powinniśmy pozostać przy wysokości kwoty z zeszłego roku, a mianowicie 35 zł od 

psa.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, a następnie poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Andrzeja Kuriatę o odczytanie projektu uchwały Nr XIII/78/2019 Rady Gminy 

Srokowo z dnia 25 października 2019 r. w sprawie opłaty od posiadania psów,                        

a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                      

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIII/78/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 25 października 2019 r.                            

w sprawie opłaty od posiadania psów. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 



15 

 

 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Józef Łastówka 

 9. Renata Mendala 

 10. Krzysztof Mościcki 

 11. Wojciech Prawecki 

 12. Marek Stachurski 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.3, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 10.4 porządku obrad. 

 

 

10.4. Ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w trybie ustawowym, a podczas posiedzenia komisji prowadzone były 

szczegółowe analizy dotyczące wysokości stawek podatku. Przewodniczący otworzył 

dyskusję. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zgodnie z ustaleniami podjętymi 

podczas komisji radni otrzymali poprawiony projekt uchwały (usunięto błąd pisarski). 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dyskusji 

zamknął ją, a następnie poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Jarosława 

Stanickiego o odczytanie projektu uchwały Nr XIII/79/2019 Rady Gminy Srokowo                 

z dnia 25 października 2019 r. w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości,                

a następnie poddał go pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                      

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIII/79/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 25 października 2019 r.                            

w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Józef Łastówka 

 9. Renata Mendala 

 10. Krzysztof Mościcki 

 11. Wojciech Prawecki 

 12. Marek Stachurski 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.4, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 10.5 porządku obrad. 

 

10.5. Podatku od środków transportowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w trybie ustawowym, który również był szczegółowo omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

Srokowo otworzył dyskusję. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski dodał, że radni otrzymali dodatkową 

informację dotyczącą zestawienia górnych i dolnych stawek podatku od środków 

transportowych. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała w której części granic stawek podatku od 

środków transportowych się znajdujemy? Czy są to górne czy też dolne granice 

podatku? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że znajdujemy się w okolicach 

środkowych stawek podatku. W § 2 minimalna stawka wynosi 1201 zł, a maksymalna 

to kwota 3237 zł. Podział na osie został wprowadzony wewnętrznie dla naszych 

potrzeb (nie wynika on z rozporządzenia). Chodziło nam, aby wszelkie kwoty stawek 

podatku były wypośrodkowane. Podatek od środków transportowych w naszej gminie 

jest płacony przez nadleśnictwo, dwie firmy (jedna transportowa, a druga zajmuje się 

usługami rolnymi), jednego rolnika oraz ZGKiM – dotyczy autobusów, przy których 

ustalono stawkę maksymalną. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała w jakiej wysokości mamy zwiększenie 

podatku w stosunku do roku bieżącego? 
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Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że podatki były podnoszone 

wskaźnikiem wzrostu o 1,8%. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski dodał, że roczna wartość podatku 

wpływającego z tego tytułu do budżetu gminy wynosi 61 706,46 zł.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że analizując kwestię podwyżki podatku 

od nieruchomości dla przedsiębiorców prowadzących działalność gospodarczą należy 

stwierdzić, że doszliśmy prawie do maksymalnych stawek. Radna zapytała czy                  

w związku z tym nie należałoby potraktować wszystkich przedsiębiorców w taki sam 

sposób? Czy były analizowane stawki podatku od środków transportowych                      

w gminach sąsiednich?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że jeśli chodzi o podatek od 

środków transportowych to niższe stawki obowiązują w Gminie Kętrzyn,                             

a w pozostałych gminach są to minimalne różnice, ponieważ większość jednostek 

dąży do osiągnięcia stawek maksymalnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, po czym odczytał projekt uchwały Nr XIII/80/2019 Rady Gminy 

Srokowo z dnia 25 października 2019 r. w sprawie podatku od środków transportowych,  

a następnie poddał go pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                      

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIII/80/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 25 października 2019 r.                            

w sprawie podatku od środków transportowych. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Józef Łastówka 

 9. Renata Mendala 

 10. Krzysztof Mościcki 

 11. Wojciech Prawecki 

 12. Marek Stachurski 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń serdecznie podziękował radnym 

za jednomyślność podczas podejmowania tak ważnych decyzji jakimi są sprawy 

związane z podatkami w naszej gminie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.5, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 10.6 i 10.7 porządku obrad. 

 

10.6. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2019-2023. 

10.7. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił Panią Skarbnik Małgorzatę 

Cwalina  o krótkie wprowadzenie do omawianych projektów uchwał. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że uchwała w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej zmienia się w zakresie kwot wynikających ze zmian 

budżetowych po stronie dochodów i wydatków. 

Jeśli chodzi o zmiany budżetu Gminy Srokowo to dotyczą one zmian w dochodach              

i wydatkach na podstawie decyzji  z dnia 18 października 2019 r. Wojewody 

Warmińsko - Mazurskiego Nr 381/2019 zmniejszająca środki na dotacje na zadania 

zlecone  gminie - wypłaty dodatków energetycznych  -  kwota 369zł; decyzji  z dnia 

18 października 2019 r. Wojewody Warmińsko - Mazurskiego Nr 381/2019 

zwiększająca  środki na dotacje na zadania zlecone  gminie - wypłaty dodatków 

energetycznych  -  kwota 529,18zł; decyzji  z dnia 23 października 2019 r.  

Wojewody Warmińsko - Mazurskiego Nr 368/2019 zmniejszająca środki na dotacje na 

zadania własne   gminie - wypłaty dodatków dla pracowników socjalnych -  kwota 

6807 zł.  

Decyzją nr FK 369/2019 dnia 17 października b.r. Wojewoda Warmińsko - Mazurski 

zwiększył  o kwotę  6 888 zł  dotację za zadania własne   t. j. na  wynagrodzenia  

asystenta rodziny. Decyzją nr FK 319/2019 dnia 17 października b. r. Wojewoda 

Warmińsko  Mazurski zwiększył dotację na zadania zlecone t. j. na administrację                 

w zakresie USC, DO i ewidencji ludności o kwotę 24 zł . 

Decyzją z dnia 18 października b. r. Wojewoda Warmińsko -Mazurski zwiększył środki 

na  wypłatę stypendiów dla uczniów  kwota 34 202 zł  zadanie własne gminy,      

Decyzją nr FK 359/2019 dnia 15 października b. r. Wojewoda Warmińsko - Mazurski 

zwiększył  dotację na zadania własne gminy  t. j. na  utrzymanie GOPS   o 7 550  zł. 

na wynagrodzenia. Decyzją nr FK 351/2019 dnia 15 października b. r. Wojewoda 

Warmińsko - Mazurski zwiększył  dotację na zadania zlecone gminie  t. j. na kartę 

dużej rodziny 55 zł. Decyzja  z dnia 9 października 2019 r. b. r. Wojewody 

Warmińsko - Mazurskiego Nr 314/2019 zwiększająca środki na zwrot akcyzy w cenie 

paliwa - dotacje na zadania zlecone  gminie -   kwota  383 994,12 zł w tym na 

pokrycie kosztów gminy 7 529,30 zł. Decyzja  z dnia 3 października 2019 r.  b. r. 

Wojewody Warmińsko - Mazurskiego Nr 310/2019 zwiększająca  środki na dotacje na 

zadania zlecone  gminie - świadczenia rodzinne -  kwota 24 113 zł  i decyzja nr 
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386/2019 z dnia 22 października zwiększająca o kwotę 120 692 zł. Decyzja  z dnia              

3 października 2019 r. b. r. Wojewody Warmińsko - Mazurskiego Nr 302/2019 

zmniejszająca środki na dotacje na zadania zlecone  gminie-składki na ubezpieczenia 

zdrowotne   -  kwota 1 321 zł.  

Wydatki budżetowe dotyczą przyjęcia po stronie wydatków w jednostkach 

organizacyjnych t. j. Urzędzie Gminy, GOPS - zwiększeń i zmniejszeń środków                    

w wyniku decyzji Wojewody. 

Pozostałe zmiany dotyczą wprowadzenia  środków na zadania inwestycyjne : budowę 

oczyszczalni przydomowej dla 14 rodzin w Brzeźnicy  w wysokości 120 000 zł  w tym 

z rezerwy przekazanej przez Wójta do Dyspozycji Rady Gminy 100 tys. zł.; 

wprowadzeniem środków na zakończenie zadania "budowa studni w Bajorach " oraz 

oddania jej do eksploatacji 10 000zł, o 1220 zł zwiększa się środki na opracowanie 

dokumentacji na przebudowę drogi w Leśniewie, zmniejsza się środki o kwotę 

2167,79 na dofinansowanie budowy oczyszczalni przydomowych (niewykorzystane 

środki z konkursu) oraz o kwotę 40000 zł środków na opracowanie dokumentacji  

oczyszczalni ścieków. Zmiany w wydatkach bieżących dotyczą przeniesień pomiędzy 

paragrafami w rozdziale wybory do sejmu i senatu,w  rozdz. 60016- wprowadzenie 

środków na umowy zlecenie na drogach opłaty za przeglądy dróg, wprowadzenie 

paragrafu na opłaty za wywóz śmieci, przeniesienie między paragrafami mylnie ujętej 

kwoty dofinansowania do przebudowy drogi (winna być czwarta cyfra paragrafu 0,                

a nie 9) oraz zmiany w funduszu sołectwa Bajory zwiększenie na kwotę 845,92zł 

zmniejszenie w rozdz. 70005. W rozdz. 63003 zwiększa się środki o kwotę 6925zł na 

remont dachów na wiatach oraz budynku biura kompleksu (naprawy dachów po 

wichurach). W rozdz. 70005 kwotę 13 000 zł przeznacza się na remont komina na 

budynku GOK, zwiększa się środki na Fundusz Pracy pracowników interwencyjnych               

o kwotę 1428 zł. Zwiększa się o kwotę 2467 zł. środki na zakup energii w UG oraz na  

wynagrodzenie dla firmy odzyskującej odsetki od podatku Vat  kwota 33 413 zł,             

a także na opłaty za śmieci o kwotę 650 zł.  W Szkole Podstawowej zmniejszono do 

wykonania środki przeznaczone na rozdz. Gimnazjum. Zdjęto z planu środki w kwocie 

30 000 zł przeznaczone na szczepienia dziewcząt na HPV ze względu na nie 

wyłonienie wykonawcy tego zadania (brak szczepionek). Zwiększono środki na 

utrzymanie TOY TOY (na MOR i  plaży  w Silcu).  W rozdz. 92109 zmiany dotyczą 

przeniesienia pomiędzy paragrafami w funduszu sołectwa Kosakowo. We wszystkich 

jednostkach organizacyjnych gminy dotyczą również zwiększenia środków na 

dodatkowy odpis na fundusz socjalny pracowników.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w dniu 

dzisiejszym otrzymał pismo od Pana Wójta o następującej treści: Stawiam do 

dyspozycji rady Gminy Srokowo rezerwę celową na odprawy emerytalne w kwocie 

90 000 zł. W rezerwie celowej budżetu gminy zostały zaplanowane środki na 

odprawy emerytalne pracowników posiadających uprawnienia emerytalne. W związku 

z tym, że dwie panie nie będą w bieżącym roku odchodziły na emeryturę stawiam 

środki w kwocie 90 000 zł do dyspozycji Rady Gminy z propozycją przeznaczenia tej 
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kwoty na budowę oczyszczalni przydomowej obejmującej budynki zamieszkałe przez 

14 rodzin w Brzeźnicy. Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że na razie poza 

kosztami nie mówimy o dochodach z Vatu, ponieważ nie otrzymaliśmy jeszcze tych 

środków na konto. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że środki te mamy już na koncie.  

W tym przypadku należałoby już zmniejszyć sprzedaż z mienia gminy i wprowadzić 

odzyskane środki. Zrobimy to na sesji w listopadzie. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń uważa, że kwestia pozyskanych 

środków powinna być jeszcze wcześniej przedyskutowana i na pewno zajmiemy się 

tym tematem w listopadzie. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że środki te zabezpieczają dochód 

planowany do realizacji tych zadań w budżecie, których nie moglibyśmy zrealizować 

ze względu na brak wpływów ze sprzedaży mienia. Chodzi o to, że budżet musi się 

zamknąć po stronie dochodów i wydatków.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że jeśli chodzi                    

o wniosek Pana Wójta w sprawie zabezpieczenia środków na oczyszczalnie 

przydomowe dla 14 rodzin z Brzeźnicy to uważa, że w końcu powinniśmy się 

przenieść do Sali sesyjnej, która powinna być wyposażona w odpowiedni sprzęt do 

transmisji obrad. Przewodniczący chciałby, aby odpowiednie środki na ten cel 

znalazły się jak najszybciej, gdyż nie realizujemy zadania, którym nas obłożył 

ustawodawca.   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że sala jest już pomalowana. 

Teraz pozostało nam ją wyposażyć w nowe meble oraz odpowiedni sprzęt 

nagłaśniający. Znaleźliśmy firmę, która zabezpieczy nas w urządzenie rejestrujące 

obrady i do głosowania. Koszt takiego zakupu jest wysoki i wynosi ponad 55 000 zł, 

ale będziemy tą cenę negocjowali.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy z transmisją obrad 

ruszymy najpóźniej w styczniu? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że tak. 

Radny Krzysztof Mościcki uważa, że jeśli miałby decydować o tym na co miałyby być 

przeznaczone środki, a mianowicie na sprzęt do nagrywania czy też na przydomowe 

oczyszczalnie ścieków to zawsze będzie za tą drugą opcją. Ponieważ finansując 

przydomowe oczyszczalnie ścieków wydatkuje się środki na inwestycyjne przydatne 

naszym mieszkańcom.    

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zgadza się z Panem radnym, że 

są pilniejsze wydatki, ale jeśli ustawodawca coś nam nakazuje to należy te polecenia 

realizować. 
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Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała co oznacza określenie, że w konkursie 

dotyczącym szczepień przeciwko brodawczakowi ludzkiemu nie wyłoniono firmy? 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że nikt się nie zgłosił ze 

względu na to, iż nie ma szczepionek w hurtowniach. Na przyszły rok planujemy 

przeprowadzenie szczepień przeciwko HPV. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w przyszłym roku szczepieniem 

będą również objęte dziewczęta, które w tegorocznym cyklu nie mogły być 

zaszczepione. Pan Wójt powiedział, że problem polega na tym, że firma produkująca 

komponenty do szczepionek ograniczyła dostęp do części z nich. Z tego względu 

bardzo duża ich część nie została wypuszczona na rynek.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy rodzice dziewczynek, które nie zostaną 

zaszczepione będą poinformowani o możliwości skorzystania z tej oferty w przyszłym 

roku? 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że tak. Za każdym razem 

przed przystąpieniem do szczepienia firma kontaktuje się z rodzicami dziewczynek 

przed przystąpieniem do szczepienia. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że w dniu 18 października 2019 r. 

Urząd Skarbowy przelał nam odsetki od Vat-u w kwocie 631 272 zł i 63 143 zł od 

modernizacji czyli łącznie 694 415 zł.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała o roszczenia opłat za przedszkola w stosunku 

do jednostek samorządu terytorialnego (o których była mowa na sesji nadzwyczajnej 

w Mieście Kętrzyn), a mianowicie: czy kwoty, które im wpłacaliśmy (dla przedszkoli) 

były dobrze naliczane? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że my bezpośrednio nie możemy 

przekazywać środków dla przedszkoli. Środki te są przekazywane za pośrednictwem 

samorządów, a wszystkie zobowiązania z którymi do nas występowano były 

wypłacane na bieżąco. Jeśli środki te byłyby źle naliczane to Pan Wójt nie jest pewien 

czy tym samorządom będzie przysługiwało jakiekolwiek roszczenie w stosunku do 

nas z tytułu zwiększonych odpłatności. Nie my ustalamy opłaty dla przedszkoli 

niepublicznych i trzymamy się stanowiska, że to nas nie dotyczy. Jak będzie 

wyglądała praktyka to nie jesteśmy w stanie tego określić. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  w związku z brakiem dalszej 

dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Andrzeja Kuriatę o odczytanie 

projektu uchwały nr XIII/81/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia 25 października 2019 

r.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2019-2023, 

a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –   14 gł. „za”,                       

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

Nr XIII/81/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 25 października 2019 r.                            

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2019-2023. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Józef Łastówka 

 9. Renata Mendala 

 10. Krzysztof Mościcki 

 11. Wojciech Prawecki 

 12. Marek Stachurski 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy radni mają jeszcze 

jakieś pytania dotyczące dyskusji nad zmianą budżetu gminy Srokowo na 2019 r.,                 

a wobec jej braku poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Jarosława Stanickiego                   

o odczytanie projektu uchwały nr XIII/82/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia                       

25 października 2019 r.  w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 rok,                      

a następnie poddał go pod głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –   14 gł. „za”,                       

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

Nr XIII/82/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 25 października 2019 r.                            

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 rok. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

2. Małgorzata Dwulat 
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 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Józef Łastówka 

 9. Renata Mendala 

 10. Krzysztof Mościcki 

 11. Wojciech Prawecki 

 12. Marek Stachurski 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

 

Lista głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.6 i 10.7, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 11 porządku obrad. 
 

 
Pkt 11. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w punkcie 5 

porządku obrad radni nie złożyli żadnych interpelacji i zapytań, a w związku z tym 

zamknął punkt 11 po czym przeszedł do realizacji punktu 12 porządku obrad. 

Pkt 12. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Państwa radnych                     

o składanie wniosków, informacji i oświadczeń. 

1.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w związku                    

z wnioskiem, który wpłynął do budżetu gminy w sprawie zmiany wysokości diet dla 

sołtysów proponuje spotkanie w tej sprawie. Pan Wójt zaproponował, że w ciągu 

najbliższych dwóch tygodni powinniśmy się spotkać i omówić tą kwestię.   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w tym czasie będzie również 

organizowane spotkanie z Panem Starostą w obecności radnych i sołtysów, a po jego 

zakończeniu rozpoczniemy rozmowy w temacie zmiany wysokości diet dla sołtysów. 
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2.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że do Biura Rady 

Gminy wpłynął wniosek od pracowników urzędu o podwyżki, po czym zwrócił się do 

Pani Skarbnik o rozważenie możliwości jego ujęcia w przyszłym budżecie.  

3.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że na dzień dzisiejszy wspólnie               

z Panią Skarbnik robi analizę dotycząca zadań zleconych. Pan Wójt powiedział,                

że zastanawia się nad wystąpieniem do Skarbu Państwa z roszczeniem o środki                 

z tytułu niedoszacowania realizacji zadań zleconych przez nas.  Chodzi o to,                   

że w ocenie Pana Wójta, gmina dokłada do ich realizacji bardzo wysokie środki,                  

a zgodnie z ustawą o finansach publicznych zadania zlecone nie powinny być 

finansowane z naszego budżetu. Ten temat jeszcze będzie dokładnie analizowany.   

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 13 porządku obrad. 
 

 

Pkt 14. 

Zakończenie obrad XII sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń wypowiadając formułę            

„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XIII sesji Rady Gminy 

Srokowo”  po czym o godz. 16.00 zamknął obrady sesji. 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 24 strony i 17 załączników. 

 

 
 
                                                                         Przewodniczący Rady Gminy                                                                  

                                                                                   Piotr Dziadoń 
 

 

 

 
Protokół sporządziła:   
     Olga Szostek 


